
Вие сте една от компаниите, 
които най-активно развиват 
паралелния внос в България, 
какви са възможностите и 
предизвикателствата пред 
Вас?
Възможностите са свързани 
с обезпечаването на достъ-
па на българските пациенти 
до мащаба на големия пазар 
на ЕС, където предлагането 
многократно надвишава на-
ционалното. Всички лекар-
ства и медицински изделия в 
ЕС са разрешени за употреба 
по еднакви правила и проце-
дури, което предполага без 
никакви пречки да могат да 
бъдат разпространявани във 
всяка държава членка.  През 
последните 3-4 години у нас 
се увеличи броят на лекар-
ствата и изделията, които 
са паралелно внесени. Това 

допринася за понижаване на 
цените им по естествен па-
зарен начин и до увеличаване 
на конкурентоспособността 
на участниците във веригата 
на лекарствоснабдяване. 
Предизвикателство е все още 
силно рестриктивната към 
паралелния внос подзаконова 
нормативна уредба. Необходи-
ми са промени в Наредбата за 
цени, защото тя  възпира пус-
кането на пазара на лекарства 
с рецепта от паралелен внос. 
Така не можем да разгърнем 
пълния мащаб за постигане на 
повече ползи за пациентите и 
търговците на едро и дребно.
Законът за лекарствените 
продукти в хуманната ме-
дицина също има нужда от 
допълнения, за да може мак-
симално бързо да се реагира 
при ситуации на недостиг или 

верификация. Преминахме ус-
пешни тестове в пилотната 
фаза и можем да твърдим, че 
сме едни от първите у нас с 
функционираща система за 
верификация.  

Ваша теза е, че лекарствата 
от паралелен внос са с допъл-
нителна гаранция за безопас-
ност.
Да. Те са обект на двойна про-
верка при регистрация – един 
път от агенцията по лекар-
ства на страната източник и 
втори път от ИАЛ у нас. Адап-
тирането на опаковката се 
извършва в среда на добра про-
изводствена практика (GMP), 
в каквато се произвеждат съ-
щите лекарствени продукти. 
Поставя се стикер на блистер, 
саше, флакон и това удостове-
рява, че продуктът е преминал 
през всички одобрени от ИАЛ 
етапи и процедури. 

Вече шеста година „Беста-
Мед“ засажда гори в стра-
ната. Разкажете ни за този 
проект.
Гората на „БестаМед“ е израз 
на ценностите ни за грижа за 
средата, в която живеем, ра-
ботим, отглеждаме, възпита-
ваме и образоваме децата си. 
Можем да сме здрави, успешни 
и  щастливи само когато по-
лагаме грижи за света около 
нас. Това ни окрили за каузата 
ни за социална отговорност: 
„Гората на „БестаМед“ – Рас-
тем заедно!“ От 2013 до сега 
Гората на „БестаМед“ дос-
тигна 400 дръвчета в цяла-
та страна – Боровец, Трявна, 
Стара Загора, София, Бургас 
и Пловдив. Залесяването е 
израз на разбирането ни за 
устойчиво развитие, опазва-
не на природните богатства 
и създаване на високоетична 
култура.  Гората на „Беста-
Мед“ е нашата философия за 
принос към обществото, коя-
то целият ни екип изповядва. 
Засаждаме гора, която да рас-
те заедно с нас. 

Работим за по-широк 
достъп до лекарства от 
единния европейски пазар
Целим да бъдем партньор с най-високо доверие за 
доставка на лекарствени продукти и медицински 
изделия от паралелна дистрибуция в България

липса на лекарства в България, 
които в същото време са на-
лични в други страни в ЕС. 
Предизвикателство има и в 
необходимостта от синхро-
низиране с инструкции на 
Европейската комисия, оп-
ределящи ясно, че различни 
по размер опаковки могат да 
бъдат разрешени за употреба 
от паралелен внос. В момента 
това у нас не е възможно и е в 
ущърб и на пациентите, и на 
целия здравен сектор. 

Какви са  предимствата за 
пациентите от паралелния 
внос?
На първо място е ценовата 
конкуренция. Търговците на 
дребно, които предлагат в 
асортимента си лекарства 
от паралелен внос, обикнове-
но намаляват цената на про-
дукта.  В много ситуации сме 
алтернативен доставчик при 
временен недостиг – в 3 случая 
осигурихме лекарства за паци-
ентите, защото първовноси-
телите имаха производствени 
или логистични проблеми. 

„БестаМед“ участва в пилот-
ната фаза за верификация на 
лекарствата. Какви са ваши-
те технологични нововъде-
ния и процеси?
За всички граждани на ЕС тя 
означава по-висока сигурност 
и защита срещу навлизане на 
фалшифицирани лекарства в 
единния пазар. Всеки опера-
тор избира какво ИТ решение 
да ползва, но е задължен да го 
прилага след 9 февруари 2019 
г. Ние се спряхме на ирланд-
ски доставчик, чиято техно-
логия съчетава комплексни 
функционалности за опти-
мизиран и ускорен процес на 
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„БестаМед“ е при-
тежател на разре-
шения за употреба 
от паралелен внос 
на лекарства и ме-
дицински изделия с 
експертиза в пре-
доставянето на 
стратегически ре-
шения и услуги във 
фармацевтичния 
сектор. Съучреди-
тел на БАРПТЛ и 
член на Европейс-
ката асоциация 
на еврофармацев-
тичните компа-
нии.
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